

ISSN 2075-0862  
 Индекс Роспечати 37150  
 Включен в Перечень ВАК

**ИДЕИ И ИДЕАЛЫ**  
**НАУЧНЫЙ ЖУРНАЛ**

**№ 4(26)**

ВЫХОДИТ ЕЖЕКАРТАЛЬНО

**т. 2**

**СОДЕРЖАНИЕ**

**Первый Открытый российский статистический конгресс**

<b>О.А. Донских.</b> От редактора .....	3
<b>А.А. Кисельников.</b> Слом стратегии ускоренного развития Сибири: этапы, показатели и ключевые события .....	5
<b>В.В. Глинский, Л.К. Серга, М.С. Хван.</b> Оценка экологической безопасности муниципальных образований региона: система показателей, методика расчета, применение .....	13
<b>С.А. Красильников.</b> Статистика начального периода депортаций крестьянства в 1930–1931 гг.: возможности и ограничения для исторической реконструкции .....	33
<b>В.М. Рынков.</b> Аграрная экономика Сибири в годы Первой мировой и Гражданской войн: проблема интерпретации статистических источников .....	42
<b>И.В. Матвеев, Д.А. Савченко, В.В. Ульянова.</b> Правовая статистика и статистическая юриспруденция .....	51
<b>А.Г. Тепляков.</b> К вопросу о достоверности статистики государственных репрессий 1918–1953 гг. ....	59
<b>С.А. Филатов, Н.Г. Сухорукова.</b> Экономика знаний: качественная и количественная характеристика .....	68
<b>И.А. Вальдман.</b> Рефлексия исторической динамики социума как основание социокультурного познания .....	81
<b>С.А. Ильиных.</b> Молодежное предпринимательство: эндогенные и экзогенные факторы ....	87
<b>В.И. Клисторин.</b> Количественные оценки в социально-экономических исследованиях .....	96
<b>Н.И. Овечкина.</b> Этнический и религиозный аспекты развития человечества .....	107
<b>М.В. Удальцова.</b> Социология и статистика: их взаимодействие .....	117
<b>А.З. Фахрутдинова, Н.А. Струкова.</b> Количественные методы при оценке качества услуг в сфере культуры: возможности и ограничения .....	122
<b>С.В. Ровбель.</b> Земская статистика и развитие эмпирической социологии в России .....	133

**Философия экономики**

<b>Г.А. Антипов.</b> Экономическая реальность: статус и принципы анализа .....	146
--	-----

**Круглый стол**

Историческая динамика .....	156
<b>Наши авторы</b> .....	177
<b>Информация для авторов</b> .....	179

ISSN 2075-0862

Index of Rospechat' - 37150

Included into the list of the Supreme  
Certification Commission of Russian Federation**IDEAS AND IDEALS****SCIENTIFIC JOURNAL****No 4(26)**

PUBLISHED QUARTERLY

**vol. 2****CONTENTS****I Open Russia Statistical Congress**

<i>O.A. Donskikh.</i> Introductory remarks .....	3
<i>A.A. Kiselnikov.</i> Failure of strategy of accelerated development of Siberia: stages, indicators and key events .....	5
<i>V.V. Glinskiy, L.K. Serga, M.S. Khvan.</i> Environmental safety assessment of municipalities in the region: scorecard, method of estimation, application .....	13
<i>S.A. Krasilnikov.</i> Statistics of the initial period of the deportation of the peasantry in the 1930–1931 years: the possibilities and limitations for historical reconstruction .....	33
<i>V.M. Rynkov.</i> Agrarian economy of Siberia during First World War and the civil war: the problem of interpreting statistical sources .....	42
<i>I.V. Matveev, D.A. Savchenko, V.V. Ulyanova.</i> Legal statistics and the statistical jurisprudence .....	51
<i>A.G. Teplyakov.</i> On the question of reliability of the state repression statistics in 1918–1953 .....	59
<i>S.A. Filatov, N.G. Sukhorukova.</i> Knowledge economy: qualitative and quantitative characteristics .....	68
<i>I.A. Valdman.</i> Reflecting the historical dynamics of a society as a basis of sociocultural cognition .....	81
<i>S.A. Ilyinykh.</i> Youth entrepreneurship: endogenous and exogenous factors .....	87
<i>V.I. Klistorin.</i> The quantitative evaluation in socio-economic research .....	96
<i>N.I. Ovechkina.</i> Ethnic and religious aspects of development of mankind .....	107
<i>M.V. Udaltsova.</i> Sociology and statistics: their interaction .....	117
<i>A.Z. Fakhrutdinova, N.A. Strukova.</i> Quantitative methods at assessment of service quality in culture: possibilities and limitations .....	122
<i>S.V. Rovbel.</i> Territorial statistics and development of empiric sociology in Russia .....	133

**Philosophy of the Economics**

<i>G.A. Antipov.</i> Economic reality: status and principles of analysis .....	146
--	-----

**Round table**

Historical dynamic .....	156
--------------------------	-----

<b>Our Contributors</b> .....	177
-------------------------------	-----

<b>Information for Authors</b> .....	179
--------------------------------------	-----